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Město chvátá, aby mohlo při-
pravit prostory bývalé restau-
race pro obchod s čokoládou a 
bar. Připravilo proto zastupite-
lům narychlo „materiál na stůl“. 

�  Pavel Bajer 
Jihlava

Více než devět milionů korun 
budou město stát úpravy bývalé 
Radniční restaurace v Jihlavě tak, 
aby v jejích prostorách bylo možné 
podnikat. 

Původně se předpokládalo, že 
úpravy budou stát okolo šesti mili-
onů korun. Městští zastupitelé na 
svém posledním jednání jednomysl-
ně odsouhlasili navýšení rozpočtu o 
dalších 3,5 milionu korun. 

Město nyní počítá, že úpravy 
budou stát více než 9,3 milionu 
korun s DPH. „Po zpracování projek-
tové dokumentace a upřesnění jsme se 
vyšplhali skoro až na 12 milionů. Udě-
lali jsme nějakou optimalizaci,“ infor-
moval zastupitele primátor města 
Petr Ryška (ODS). Opoziční zastu-

Rekonstrukce rozvodů  
v Radniční je na spadnutí

OKOLO deseti milionů korun bude muset město investovat do Radniční restaura-
ce, aby její prostory mohli příští rok provozovat dva nájemci.  Foto: Pavel Bajer

Zemřel politik 
Vratislav Výborný

Po těžké nemoci zemřel 19. listopa-
du 2024 ve věku 71 let jihlavský poli-
tik, starosta a první novodobý primá-
tor Jihlavy Ing. Vratislav Výborný. 

Patřil k nejvýraznějším polistopa-
dovým politikům města i proto, že 
v průběhu let působil ve vedení města 
za dva politické rivaly – strany ODS a 
ČSSD (dnes SOCDEM).

Narodil se v roce 1953, ale jeho 
politická doba nastala až po sametové 
revoluci 1989. V Jihlavě patřil k prv-
ním členům, kteří se přihlásili k nově 
vytvořené straně ODS a v roce 1994 
se stal jihlavským zastupitelem.  

Politicky nastoupil do éry tehdejší-
ho starosty Františka Dohnala (sta-
rosta 1991-1998), a hned ve svém 
prvním volebním období 1994-1998 
se Výborný stal místostarostou.  

V dalším volebním období 1998-
2002 byl již V. Výborný zvolen staros-
tou města za ODS. Po vzniku krajů 
v roce 2000 se ze starosty stal primá-
torem statutárního města Jihlavy. 

V dalších volbách se opět stal primá-
torem, ale po dvou letech, v roce 2004 
po neshodách v ODS, na post primá-
tora rezignoval a z ODS vystoupil. 

Poté podnikal v oboru inženýrská 
činnost v investiční výstavbě. Do 
politiky se vrátil hned ve volebním 
roce 2006, když kandidoval do jih-
lavského zastupitelstva za SNK-ED.  

V roce 2008 vstoupil do sociální 
demokracie (tehdy ČSSD). V jejích 
barvách opět vstoupil do vrcholné 
komunální politiky, když se v letech 
2014-2018 stal prvním náměst-
kem jihlavského primátora Rudolfa 
Chloupka (ČSSD). 

Do voleb v roce 2018 nastupoval 
jako lídr ČSSD (dnes SOCDEM), 
strana ale propadla a do zastupitel-
stva se dostali jen dva její členové. V. 
Výborný se stal prvním náhradníkem. 
Od té doby do politiky již nezasáhl. 

Na V. Výborného v JL zavzpomínal 
architekt a jeho kolega v ODS Jaro-
slav Huňáček slovy: „Vzpomínám na 
něho jako na velmi pracovitého člověka 
a dobrého kamaráda, se kterým jsem 
zakládal �rmu. Ve všem, co dělal, byl 
velmi zarputilý a spravedlivý.“

Stejně tak jej chválí i krajský šéf SOC-
DEM Martin Hyský: „Byl to člověk, kte-
rý si uměl vyhrnout rukávy a jít do práce. 
Byl srdečný, praktický a domluva s ním 
vždycky byla rozumná a normální.“ -pk-

bě materiálu dohodli až ráno před 
zastupitelstvem. 

Z důvodu, aby prostory začaly co 
nejdříve fungovat, nechtěl čekat 
na příští zastupitelstvo. „Pokud to 
schválíme, tak se může vypsat výběr-
ko, a rekonstrukce bude moci začít,“ 
dodal primátor. 

Jeden z nových provozovatelů ote-
vře v místě bývalé restaurace obchod 
s čokoládou a bufet. V podzemí 
domu, kde byla dříve diskotéka, chce 
druhý provozovatel umístit bar.  

(Dokončení ze str. 1)
K tématu vystoupil i na jednání pří-

tomný předseda představenstva DP 
Radim Rovner. Přítomné seznámil 
s tím, jak je to s reklamou na vozech 
MHD. 

Upřesnil, že 95 % vozů, které DP 
vlastní, je pořizováno z evropské 
dotace. Vozy nesmí být z pohledu 
dotace polepeny reklamou po dobu 
pěti let. Výjimkou může být pou-
ze reklama propagující MHD nebo 
poskytovatele dotace.  

Podle Rovnera, co má dnes v 
reklamně hodnotu, je celopolep pří-
padně reklama ve voze. Podle něho 
jsou dva miliony korun pro DP 
obrovské peníze. Pro představu uve-
dl, že je za to možné postavit troje 
zázemí pro řidiče na konečných. 

„Dnešní zázemí je z roku pořízení 
1965. Na dvou metrech čtverečních je 
integrovaná mikrovlnná trouba, malá 
lednička, toaleta a umyvadlo. To je rea-
lita, jak dneska funguje 110 lidí v DP,“ 
dodal Rovner. 

MHD se zbaví …

pitelce Tereze Ka�ové (PiFo) se 
cena zdála obrovská.   

„Když jsme se tady o tom bavili v úno-
ru, tak jsme říkali, že až bude zpraco-
vaná projektová dokumentace, že snad 
bude nižší, a opak je pravdou,“ pozna-
menala s tím, že je dobře, aby byl pro-
stor připraven pro dobrého nájemce.  

K vysvětlení ohledně cen požádal 
primátor města Petr Ryška svého 
stranického kolegu Jaroslava Huňáč-
ka (oba ODS), který má s projek-
továním prostor bývalé Radniční 
restaurace zkušenosti. 

Jako důvody vysoké ceny uvedl 
hlavně práce v prostředí jedné z nej-
cennějších památek ve městě, špat-
né rozvody i úpravy prostor v sute-
rénu pro bar. 

Rozvody v hliníku
Huňáček zmínil, že většina rozvo-

dů už není v dobré kondici. Navíc 
jsou ještě v hliníku. Upřesnil, že 
nemalé peníze bude stát i odstraňo-
vání pozůstatků minipivovaru.  

„Rozsah je v těchto instalacích, jako 
je odpad, voda a elektrika, a to je 
potom spojeno se stavebními pracemi,“ 
vysvětlil Huňáček. 

Opoziční zastupitel Petr Paul 
(SPD) koalici vytkl, proč záměr 
dostali „na stůl“. Primátor Ryška 
argumentoval, že se na �nální podo-

Vratislav 
Výborný


